

## Summary

---

### Summary

This memory talking about the maintenance of the oil well, to keep the oil well in good situation of production there is several technical and operation such of the work-over.

The work-Over is an operation of maintenance corrective or preventive in oil well which can be realized with special Drilling rig, an important part of this memory is about the maintenance of drilling rigs as a tool to realize the operation.

### Résumé

Le contenu de Cet mémoire est parle de la maintenance des puits de pétrole, pour garder la bonne état de production, il y a des différents techniques et opérations parmi aux l'opération de "Work-Over".

Work-Over est une opération de maintenance corrective ou préventive des puits de pétrole que peut se réalise par un appareil de forage, une parte importantes de cet mémoire est parle de la maintenance des équipements de forage comme un instrument pour réaliser l'opération de Work-Over.